
Energetický rébus v US Steel 

Celý prelom rokov 2012/2013 sa slovenská verejnosť zamestnávala problémom, či U.S. 

Steel odíde, predá podnik rizikovým záujemcom a ohrozí tak celú slovenskú ekonomiku, no 

najmä vytvorí hladovú dolinu z Košíc a celého spádového regiónu (ide o viac ako 12 tisíc 

priamych pracovných miest, na ktoré nadväzujú ďalšie tisíce v subdodávkach). 

Aj keď je nateraz problém akosi zažehnaný i vďaka enormnému úsiliu vlády SR, je potrebné 

vidieť nezanedbateľný motív, a to energetická spôsobilosť  U.S. Steel. 

Počas celého obdobia vyjednávaní medzi štátom a najväčším producentom Slovenska sa 

nehovorilo o žiadnych priamych investíciách, či podporných programoch a dotáciách. 

Manažérom U.S. Steelu prekážala napr. vyhláška, podľa ktorej od roka 2012 musia platiť 

štátnej Slovenskej elektrizačnej prenosovej sústave (SEPS) poplatky a tarify za prevádzku 

systému, a to do výšky 100% aj za elektrinu, ktorú si sami vyrábajú a spotrebovávajú. Pritom 

ide o desiatky miliónov €. Takto vlastne podnik musí okrem zaistenia stability siete nepriamo 

a z prinútenia (na úkor vlastného hospodárenia a efektivity) dotovať napr. výrobcov takej el. 

energie, ktorú VSE, SSE a ZSE vykupujú za vyššie ceny ako ju predávajú konečným 

spotrebiteľom. 

Na dnes je už tento problém zažehnaný, vláda našla alternatívu ako poplatky riešiť 

a kompenzovať podniku a to tak, aby nevznikol precedens pre iných producentov. O ďalších 

výsledkoch, a to na základe reálnych výstupov a aplikácií z U.S. Steel budeme v ďalšom 

informovať. 

          <t.n.> 


